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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Zdrowia (nr 14)
1 marca 2012 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Bolesława Piechy 
(PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– wniosek w sprawie powołania, wyboru składu osobowego oraz zakresu 
działania podkomisji stałej do spraw zdrowia publicznego.

W posiedzeniu udział wzięli: Przemysław Biliński główny inspektor sanitarny wraz ze współpracownika-
mi, Wojciech Kłosiński zastępca dyrektora Departamentu Zdrowia Publicznego Ministerstwa Zdrowia, 
Monika Strycharz starszy specjalista w Biurze Rzecznika Praw Pacjenta, Zdzisław Bujas wiceprzewod-
niczący Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych, Irena Rej prezes Gospodarczej 
„Farmacja Polska”, Tadeusz Wadas wiceprezes Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych oraz Jerzy Ki-
wiński przedstawiciel Naczelnej Rady Lekarskiej.

W posiedzeniu udział wzięła lobbystka Anna Kadzikiewicz – Viewpoint Group.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Longina Grzegrzułka oraz Małgorzata 
Siedlecka-Nowak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Bolesław Piecha (PiS):
Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Zdrowia. Tematem dzisiejszego posiedzenia – po-
rządek obejmuje w zasadzie jedną sprawę – jest wniosek w sprawie powołania, wyboru 
składu osobowego podkomisji stałej oraz określenia jej zakresu działania. Przypomnę, 
że wzorem innych kadencji chodzi o podkomisję zdrowia publicznego. 

Wystąpiłem do pani marszałek o wyrażenie zgody na powołanie podkomisji i taką 
zgodę pisemnie uzyskałem. Była tylko jedna kontrowersja. Chodziło o skład osobowy, 
a właściwie o liczebność tej podkomisji. Po ponownej analizie przepisów i rozmowie 
z panią marszałek oraz prawnikami Sejmu, Komisja Zdrowia powołuje podkomisję 
i określa skład osobowy samodzielnie, to znaczy, liczbę osób, które w tej podkomisji 
będą pracować. 

Oczywiście, zgodnie z art. 165 ust. 1 regulaminu Sejmu, musimy również krótko 
określić zakres działania tej podkomisji. Do zakresu działania podkomisji stałej do 
spraw zdrowia publicznego należeć będą sprawy związane z monitorowaniem i stymu-
lowaniem działań w zakresie ochrony zdrowia, ze szczególnym uwzględnieniem profi-
laktyki, promocji i edukacji, w celu zapewnienia bezpieczeństwa zdrowotnego obywateli 
oraz współpraca z instytucjami i organizacjami zajmującymi się problematyką zdrowia 
publicznego, w tym, między innymi, Narodowym Instytutem Zdrowia Publicznego – 
Państwowym Zakładem Higieny, Inspekcją Sanitarną – co jest oczywiście zrozumiałe 
– i samorządem terytorialnym w zakresie ich kompetencji. Oczywiście są wymienieni 
najważniejsi partnerzy podkomisji zdrowia. Będą oczywiście organizacje pozarządowe 
itd. Takie krótkie uzasadnienie do tej uchwały przyjmiemy. 

Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tej materii, czy możemy przystąpić do powo-
łania podkomisji? Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Komisja podejmuje uchwałę 
w sprawie powołania podkomisji stałej do spraw zdrowia publicznego. Sprzeciwu nie 
słyszę. Podjęliśmy taką uchwałę. 

Druga sprawa, to – określenie zakresu i uzasadnienie również było częścią tej uchwa-
ły – liczba członków tej podkomisji. Po długich dyskusjach uznaliśmy, że powinny być 
zachowane parytety. W związku z tym, prezydium ustaliło ostatecznie, że w skład pod-
komisji stałej wchodzić będzie 11 osób, przy czym pięciu przedstawicieli będzie mieć 
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Platforma Obywatelska, dwóch przedstawicieli – Prawo i Sprawiedliwość i po jednym 
przedstawicielu – Ruch Palikota, Polskie Stronnictwo Ludowe, Sojusz Lewicy Demokra-
tycznej i Solidarna Polska. 

Czy są inne propozycje, żeby poszerzyć ten zakres, czy to przyjmiemy? Parytet jest 
utrzymany – koalicja ma 1 głos więcej. Czy są inne propozycje? Jeżeli nie, ogłaszam 
dwuminutową przerwę i poproszę przedstawicieli klubów o szybkie zgłaszanie nazwisk 
do prezydium. Część nazwisk już mam. Poproszę o zgłaszanie kandydatów ze strony 
SLD, PSL-u, Ruchy Palikota i Solidarnej Polski. 

/Po przerwie/

Przewodniczący poseł Bolesław Piecha (PiS):
Dziękuję bardzo. Ogłaszam koniec przerwy. Chciałbym ogłosić propozycje personalne 
– członków powołanej przed chwila podkomisji stałej. 

Ze strony Platformy Obywatelskiej przedstawicieli klubu zgłosili: panią Beatę Ma-
łecką-Liberę, pana Czesława Czechyrę, panią Alicję Dąbrowską, pana Marka Hoka i pa-
nią Janinę Okrągły. 

Ze strony PSL-u – pan Marek Gos. Ze strony Ruchy Palikota – pan Piotr Chmielow-
ski. Ze strony Solidarnej Polski – pan Andrzej Dera. Ze strony SLD – pan poseł Marek 
Balt. Ze strony PiS-u – pan Tomasz Latos i pan Lech Sprawka. 

Czy są inne propozycje? W związku z tym, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Ko-
misja powołała wymienionych przeze mnie posłów do składu podkomisji stałej do spraw 
zdrowia publicznego. Dziękuję bardzo. Nie słyszę sprzeciwu. 

Proszę państwa, na tym wyczerpaliśmy porządek posiedzenia Komisji – powołaliśmy 
podkomisję. Po drugim posiedzeniu Komisji, która będzie się zajmować sprawozdaniem 
rzecznika praw pacjenta, bardzo poproszę członków powołanej nowej podkomisji o po-
dejście do prezydium w celu ukonstytuowania podkomisji i wyboru przewodniczącego. 

Ogłaszam przerwę do godziny 15.00, o której mamy następne posiedzenie Komisji, 
dotyczące przyjęcia lub odrzucenia sprawozdania rzecznika praw pacjenta. Dziękuję 
bardzo.


